
Bc. Ondřej Suk:  
Urbanismus Motol 
 
Ondřej Suk dlouho hledal svůj vztah k městu. K řešení větších území, 
k urbanistickým úlohám, se dostával postupně. Přes jednotlivé dílčí 
úlohy stavby měst se začal zabývat „meziměsty“, tedy místy „nikoho“. 
Místy, kterých má Praha tolik, že vlastní město se v nich někdy ztrácí.  
Na základě diplomního semináře jsme spolu dlouho zvažovali, které 
takové území zpracovat. Plzeňská se jevila jako místo dobrého 
potenciálu. Diskutabilnost území si přímo říkala o další názor. 
 
Pan Suk názor našel a vyjádřil. Názor pečlivého pozorovatele. Názor 
zahrnující veškeré širší návaznosti. Názor ucelený a střídmý. Možná 
právě ta střídmost by stála ještě za další a delší diskusi.  
Zdá se totiž, že Pan Suk byl trochu svázán návrhem Metropolitního 
plánu, návrhem, který byl v průběhu času úředníky, aktivisty i 
některými místními politiky „zdecimován“ ve svém potenciálu (výšky 
byl dokonce mnohem více, než jen zdecimovány – na podobné 
zničení základní kompozice plánu ani přesné slovo neexistuje).  
Proto, ale nejen proto, měl být návrh možná odvážnější a z mého 
pohledu asi výrazně vyšší, zejména právě v těsné návaznosti na 
Plzeňskou třídu, v návaznosti na mimoúrovňovou křižovatku, 
v návaznosti na onu „největší“ nemocnici. Možná by při vyšších 
budovách střídmá prostavěnost území stačila a přírodní prvky návrhu 
by tak nabyly na svém významu. Ostatně právě přírodně krajinnou 
rovinu návrhu je nutné vyzdvihnout, protože výrazně převyšuje 
průměr podobných studií.  
 
Moje poznámky o výškách a celkovém potenciálu ale nemohou snížit 
kvalitu celého návrhu. Ten považuji za jeden z nejlepších, které byly 
na uvedené území doposud nakresleny. Vzhledem k tomu, že mám 
k Plzeňské třídě osobní vztah, doufám, že se podaří stavět alespoň 
v uvedeném rozsahu.  
 
Rozhodně doporučuji přijetí projektu Ondřeje Suka k obhajobě a 
navrhuji ohodnotit známkou A.  
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